



Православная Церковь в Америке молитвенно отметит 100-летие преставления святителя Патриарха Тихона 9 октября

The screenshot shows the website of the Orthodox Church in America (OCA). At the top, there is a navigation menu with links: "About the OCA", "News & Media", "The Orthodox Faith", "Directories", and "Work of the Church". Below the menu is a purple banner for the feast of Venerable Titus the Wonderworker on April 2, 2025, with options to "Learn More" and "View All of Today's Saints", and a "Support the OCA" button. The main content area features a news article dated March 27, 2025, titled "Holy Synod Issues Proclamation concerning the Anniversary of the Repose of St. Tikhon" from Springfield, VA. The article text begins with "To the clergy, monastics, and faithful of the Orthodox Church in America, beloved children in the Lord," and continues with "This year, the Orthodox Church in America marks the 100th anniversary of the repose of Saint Tikhon, Patriarch of Moscow and Enlightener of North America. It is now a full century since this great missionary and churchman fell asleep in the Lord on the feast of the Annunciation (March 25/April 7, 1925),". To the right of the article is a black and white portrait of St. Tikhon. Further right, there are sections for "UPCOMING EVENTS" listing dates from April 11 to May 1, and a "21st All-American Council" link.

Служба коммуникации ОВЦС, 02.04.2025. Священный Синод Православной Церкви в Америке обратился к духовенству, монашествующим и мирянам. «В этом году Православная Церковь в Америке отмечает 100-летие преставления святителя Тихона, Патриарха Московского и просветителя Северной Америки. Прошло уже целое столетие с тех пор, как этот великий миссионер и церковный деятель почил во Господе в праздник Благовещения (25 марта/7 апреля 1925 года), умерев как исповедник веры под советским игом», – говорится в **послании**.

Общecerковное торжество в память этой знаменательной годовщины пройдет в епархиях Православной Церкви в Америке 9 октября 2025 года. Как известно, 9 октября 1989 года было совершено прославление Патриарха Тихона в лике святых. В этот день в храмах каждой из епархий Православной Церкви в Америке будут совершены торжественные богослужения.

Синод призвал верующих присоединиться к общecerковной молитве святителю Тихону, «неутомимому архипастырю Северной Америки, зодчему нашей Церкви и крепкому ходатаю перед

Господом».

Источник: <https://mospat.ru/ru/news/93042/>